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Tekintsünk felfelé, vezessünk Menny felé!

Megjelenik: havonta  XXV. évfolyam 9. szám

Egészségmissziós  
találkozó Csömörön

75 éves az Adventista Teológiai Főiskola

Az Újpesti  Éden Völgye Gyülekezet 
szervezésében, egyházunk vezetésének 
támogatásával  október 15-én megtartot-
tuk az első egészségmissziós találkozót 
Csömörön, az Édenliget Központban.
 
A gyülekezet lelkészének köszöntője után 
Kalocsai Tamás, a Dunamelléki Egyház-
terület elnöke tartotta a reggeli áhítatot 
„Kívánom, hogy mindenben jól legyen 
dolgod!” címmel, majd  szakmai progra-
mok következtek. Dr. Ősz-Farkas Ernő, 
az Egészségügyi Szolgálatok Osztályának 
vezetője előadásában az adventista egész-
ségügyi misszió különböző szintjeit ismer-
tette, majd Csengei Károly az egészség-
ügyi munka gyakorlati megvalósításának 
lehetőségéről beszélt, amit a két előadással 
kapcsolatos  kérdések, hozzászólások kö-
vettek.

Ebéd előtt megtekintettük az Édenliget 
központi épületét és bejártuk a hozzá tar-
tozó területet, megismerve a komplexum 
történetét és a módot, ahogyan Isten cso-
dálatosan munkálkodott, lehetőséget adva 
az egészségmissziós munka kiterjesztésére.

A központ megvásárlásának történe-
tében szinte szó szerint teljesedett Ellen 
White írása: „Az Úr meglepő helyeken 
munkálkodik az emberek értelmén. Van-
nak, akik látszólag az igazság ellenségei, 

Isten gondviselése folytán javai-
kat mégis ingatlanok fejlesztésére 
és épületek emelésére fektetik be.  
Az épületeket idővel eladásra kí-
nálják, sokkal olcsóbban, mint 
amennyibe kerültek. Ezekben az 
ajánlatokban Isten népe fölismeri 
a gondviselés kezét, és értékes in-
gatlanokat biztosít magának, me-
lyeket a nevelés céljára használnak 
ki. Alázatosan, lemondón és önfel-
áldozón terveznek és igazgatnak 
majd. Így jómódú emberek akarat-
lanul tartalékot készítenek elő, me-
lyek a munka gyors terjesztésére 
képesítik Isten népét.

Néhány helyen kórháznak kell használ-
nunk az ingatlanokat. Népünk tartsa nyitva 
szemét, hogyha alkalom kínálkozik, olyan 
városon kívüli ingatlanokat vegyenek meg, 
melyeken már épületek és gyümölcsösök 
vannak” (7T 102.1).

A központban  bentlakásos életmód-
programokat szeretnénk  tartani, ami le-
hetőséget ad egy életmódközpont mega-
lapítására, és terveink között szerepel egy 
egyházi fenntartású iskola létrehozása is. 
Valljuk, hogy összefogással nagyobb mun-
kát végezhetünk, mint egyen-egyenként, 
mert az „egységben erő és győz3elem van” 
(5T 488.2).

Délután az ország különbö-
ző pontjairól érkezett testvéreink 
számolhattak be saját egészség-
missziós tevékenységeikről. A 
megjelentek létszáma is mutatja, 
hogy az egészségmisszió az idők 
végéig aktuális téma marad. 
Több, mint hatvanan vettünk 
részt ezen az első alkalmon.

A kellemes természeti kör-
nyezetben közelebb kerültünk 
Istenhez és egymáshoz is.

A közös, finom ebédet az újpesti test-
vérek növényi alapú ételekkel biztosították.

Mikor elérkeztünk a találkozó végéhez, 
többen megjegyezték, átgondolják, hogyan 
kezdhetnék újra az egészségmissziós munkát 
a gyülekezetükben, mert megértették annak 
fontosságát; a misszió ezen ágában jelenleg 
is tevékenykedő testvérek pedig új lendületet 
kaptak annak folytatására. Felajánlottuk a gya-
korlati megvalósításhoz a támogatásunkat és 
különböző kész anyagokkal, tanácsokkal segít-
jük a hozzánk fordulókat.

Tervezzük, hogy jövő tavasszal is szer-
vezünk ilyen találkozót abban a reményben, 
hogy az evangélium hirdetésének jobbkeze 
Magyarországon újabb lendületet vesz.

Hálásak vagyunk Istennek az áldása-
iért és a lehetőségekért, amiket kaptunk 
tőle.

Csengei Károly

Dr. Ősz-Farkas Ernő,  Dr. Ősz-Farkas Ernő,  
Csengei Károly és Kalocsai TamásCsengei Károly és Kalocsai Tamás

A program helyszíneA program helyszíne
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A Hetednapi Adventista Egyház Terézvá-
rosi Gyülekezete adott otthont a Rákbete-
gek Országos Szervezete alapításának 33. 
évfordulója alkalmából szervezett jubileu-
mi, szakmai konferenciának. A több mint 
32 városból érkező, 320 résztvevő lelkesen 
készült erre az ünnepélyes alkalomra, me-
lyet megtisztelt jelenlétével és előadásával, 
köszöntőjével:
–  dr. Baticz Orsolya, főosztályvezető 

asszony (Belügyminisztérium, Né-
pegészségügyi Főosztály),

–  prof. dr. Polgár Csa-
ba, főigazgató úr (Or-
szágos Onkológiai 
Intézet),

–  Regéczy-Béres Me-
linda, kommunikáci-
ós igazgatóhelyettes 
(Béres Alapítvány),

–  Forsthoffer Erzsébet, 
intézményvezető asszony (Katolikus 
Szeretetszolgálat Lelki Rehabilitációs 
Otthona-Bakonyszűcs),

–  Horváth Péter tanár úr, supervisor (Ká-
roli Gáspár Református Egyetem Pszi-
chológiai Intézet).
A megható megemlékezések és magas 

színvonalú előadások mellett különleges 
zenei élményekkel is gazdagodhattak a 
résztvevők: Szűcs Máté brácsaművész, 
Klebniczki György zongoraművész, 

Áchim Kovács Ani-
kó hegedűművész és 
Vida Mónika Ruth, 
Junior Prima díjas 
művésznő csodálatos 
játékai által.

A Rákbetegek 
Országos Szerveze-
te elnöke, dr. Szabó 
János ünnepi gondo-
latai után köszöntötte 
a szervezet elnöksé-
gének tagjait, majd 
egyenként a megje-
lent klubokat, egyesü-

leteket, alapító tagokat, jubileumi emlékla-
pot és ajándékot nyújtva át nekik.

A program zárásaként két verset Zieg-
ler Györgyné (Miskolc) és Mező Lászlóné 
(Pápa) tolmácsolásában, valamint a Tiha-
nyi Levendula Dalkör különleges, balato-
ni dalcsokor énekeit hallgathatták meg a 
résztvevők.

Az ünnepi torta érkezése után nagyon 
finom közös ebéddel zárult ez a rendkívüli 
alkalom, ahol sokat lehetett beszélgetni és 
örülni egymás jelenlétének.

A Rákbetegek Országos Szervezete 
ezúton is szeretné megköszönni minda-
zok munkáját, akik részt vettek a program 
szervezésében és lebonyolításában, a sajtó 
képviselőinek a megjelenését és külön sze-
retnénk megköszönni az est „házigazdájá-
nak”, Balázs Lászlónak a lendületes konfe-
rálást, az ünnepi gondolatokat. 

Sz. J.

Jubileum és szakmai 
konferencia Terézvárosban

Áldott keresztségi alkalommal ajándéko-
zott meg bennünket az Úr Nyírpazonyban 
2023. október 28-án, amikor egy kedves 
fiatal, Kis Petra döntött Krisztus mellett, 
elfogadva a menyből jövő hívást.

Az ünnepi alkalmon Árvai Tamás 
lelkész testvér igehirdetésében hallhat-
tuk Isten üzenetét. Jézus tanítványaihoz 
hasonlóan bennünk is felvetődik a kér-
dés: „Íme mi elhagytunk mindent és kö-
vettünk téged, mink lesz hát minekünk?” 
(Mt 19:27). Csodálatos az Úr válasza, 
ígérete, melyet a Jelenések könyvében 
találunk meg a hét gyülekezetnek adott 
válaszában: „Aki győz, megadom annak, 
hogy az én királyi székembe üljön ve-
lem….” (3:21). 

A köszöntő és egyben útravaló igét 
Bálint Krisztina testvér tolmácsolta: „Bol-
dogok, akiknek szívük tiszta, mert ők az Is-

tent meglátják.” A keresztelés szolgálatát 
Bálint György lelkésztestvér végezte.

Ünnepi alkalmunkat a fiatalok és a 
Szabolcsi Adventista Vegyes kar szolgála-
tai tették még gazdagabbá.

Petrának az előtte álló úthoz kívánunk 
rendíthetetlen hitet, állhatatosságot és a jó 
Istennel szerzett sok-sok örömteli tapasz-
talatot!

Baloghné Horváth Márta

Öröm a mennyben és a gyülekezetben



AdventInfo

3

Október 7-én minden figyelem a csodákra 
irányult Sándorfalván, méghozzá azokra a 
csodákra, amelyeket Isten belénk, embe-
rekbe helyezett. Három év kihagyás után 
ugyanis ekkor tartottunk újra regionális 
ifjúsági napot. A nap témája az volt, hogy 
„A csodát keresed? Te magad vagy a CSO-
DA!” A mintegy 150 résztvevővel mai, 
személyes történeteken keresztül kutattuk 
az igazi önértékelés alapjait és kerestük 
meg azokat a bibliai pilléreket, amelyekre 
ők is felépíthetik az Istenben gyökerező, 
szilárd önbecsülésüket.

Az előadók bepillantást engedtek a 
saját vívódásaikba, és azt is megmutat-
ták, hogyan kerekedtek felül az akadá-
lyozó tényezőkön. Dr. Mihalec Gábor egy 
megalázó tinédzserkori történetét mutatta 
be a fiataloknak, amely minden hivatko-
zási alapot megadott volna neki ahhoz, 
hogy megelégedjen egy középszerű élet-
tel. Palotás Kristóf az igazi önbecsülés 
bibliai alapjait vette sorra, sok személyes 
élettörténettel. Szabó Lajos Levente arról 
beszélt, hogy a falu rosszcsontjából mi-
ként lesz miniszterekkel tárgyaló elismert 
üzletember. Polgárné Papp Katalin azt a 
sok fiatalt mélyen érintő témát dolgozta 
fel, hogy „Sosem leszek olyanok, mint ők 
az Instán. Vagy mégis?” Különösen szív-

bemarkoló volt, ahogyan elmesélte a saját 
vívódását önmaga elfogadásával. Végül 
Balázs Ervin hihetetlenül motiváló élettör-
ténetével ismerkedtünk meg, akit senki és 
semmi sem tudott visszatartani attól, hogy 
főiskolát végezzen és egy küzdősport vi-
lágbajnokává váljon.

Az előadások visszanézhetők a gyüle-
kezet Facebook-oldalán (Sándorfalvi ad-
ventisták): https://bitly.ws/32Q44 .

Persze Sándorfalva hí-
res a vendéglátásáról, így az 
ebéd ismét mindenkinél teli-
találatnak bizonyult (a menü 
felsorolásától itt most elte-
kintünk, el kell jönni a kö-
vetkező ifi napra és szemé-
lyesen végig kell kóstolni).

A nap folytatásában Tae-
Kwon Do bemutatót láthat-
tunk a Keresztény Harcmű-
vészet előadásában, majd vá-
rosi önismereti kalandtúrára 
hívtuk a résztvevőket, végül 
pedig gyülekezetünk pszi-
chológusa, Jochen Wieland válaszolt a nap 
folyamán dobozba helyezett kérdésekre.

Amikor lement a nap, egy gyönyörű 
tábortűz mellett adtunk hálát Istennek a 
kapott áldásokért. A tábortűz akkora volt, 

hogy egyesek szerint a holdról is látszott, 
de ezt a megállapítást hivatalosan nem tud-
juk megerősíteni.

Dr. Mihalec Gábor

Szeptember első hétvégéjén került megren-
dezésre az AMM „Staying Vertical” – azaz 
„Maradjunk függőlegesen!”/„Járjunk szo-
rosan Istennel!” – címet viselő nemzetközi 
találkozó, melyen az Adventista Motoros 
Misszió fennállásának 15. évfordulóját ün-
nepelte.

Az eseményre a világ minden részéről 
érkeztek adventista motorosok. Európát 
maga az európai nagykövet, Szerekován 

János „Tenor” képviselte. A 
helyszín a Georgia államban 
található festői szépségű Co-
hutta Springs volt, a Coffey tó 
partján. A hétvége lelki vezető-
je James Black lelkész volt.

Vettünk fel új tagokat, és 
felkentünk egy új nagykövetet 
is. Megosztottuk egymással tapasztalata-
inkat. Az európai csapatok fejlődése, mű-

ködése különös érdeklő-
dést és elismerést váltott 
ki belőlük.

Korábban beszámol-
tunk a tavalyi, Bukarest-
ben tett látogatásunkról. 
Örömmel jelentjük, hogy 
október első szombatján 
felavattuk az AMM Ro-
mánia bukaresti csapatát, 
11 fővel.

Természetesen itt 
nem állunk meg. Hama-
rosan Budapesten ter-
vezünk egy nemzetközi 

összejövetelt, melyre prominens vendége-
ink érkeznek az USA-ból

Isten segítségével több ország motoros 
jelöltjeit avatjuk fel, hogy végezhessék azt 
a nemes munkát, amit ránk bízott az Úr.

Kérünk benneteket, foglaljátok imái-
tokba az AMM-et, hogy minden nehézség 
ellenére tudjuk végezni munkánkat! Hama-
rosan jelentkezünk újabb hírekkel!

Isten áldása kísérjen benneteket!
AMM, ahol minden gurulás egy Misz-

szió!
Tenor

AMM Európai Nagykövet

15 éves lett az Adventista  
Motoros Misszió!

Te magad vagy a CSODA!
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Szeretettel hívjuk az érdeklődőket Clifford Goldstein  Szeretettel hívjuk az érdeklődőket Clifford Goldstein  
előadásaira, amelyek a következők.előadásaira, amelyek a következők.

a Szervezőka Szervezők

         P r o g r a m a j á n l ó         

Living History
A Stanborough Press kiadásában (Anglia) megjelent dr. Szabó János és Szabó Tímea, 
Living History (Velünk élő történelem) című könyve angol nyelven. 

Négy tanulmány is gazdagítja a könyv üzenetét, Fenyvesi Péter Pál (drs. Evan-
gélikus Hittudományi Egyetem), Horváth Péter (drs. Károli Gáspár Református 
Hittudományi Egyetem), dr. Laurance Turner (Newbold College) és Karen Holford 
tollából. 

A könyv a tragikus waco-i események gyökerét, hátterét, eseménytörténetét és 
utóéletét vizsgálja.

Sz. J.

Az ATF Hallgatói 
Önkormány
zatának  
új tisztviselői
A megválasztott új tisztségviselők: 
 Cucin Imre elnök (BA nappali 1. évf.),
 Rábai Szabolcs alelnök (BA 2. évf.),
 Balázs Ervin alelnök (MA 1. évf.)

Szeretettel köszönte-
lek benneteket! Cucin 
Imi vagyok, az ATF 
első éves, nappali ta-
gozatos hallgatója. 
Hálás vagyok azért, 
hogy a főiskola Hall-
gatói Önkormányzata 

elnökének jelöltetek, és köszönöm mind-
azoknak, akik szavazatukkal támogattak. 
Célom változatlanul az, hogy a tanulmá-
nyaim végzésével párhuzamosan a közös-
ség felé, felétek szolgálhassak. Imádságos 
szívvel igyekszem megtenni mindent 
– társaimmal együtt – annak érdekében, 
hogy évek múltán is örömmel tekintsetek 
vissza erre a nagyszerű időszakra. Le-
gyünk egy olyan közösség, amely őszinte 
szívvel mondhatja: „Lélekkel és tudo-
mánnyal Krisztus szolgálatában!”

Cucin Imre

Az  Adventista  félóra   
következő  műsorát   

december  1-jén,  pénteken,   
13.30-kor  sugározza   

a  Kossuth  Rádió.
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Az Adventista Teológiai Főiskola leg-
újabb szakirányának, a Kapcsolatépítő és 
Konfliktuskezelő szakiránynak múlt héten 
volt az intenzív tanítási hete, amely ígé-
retes és színvonalas kezdettel büszkélked-
het. Közel 50 résztvevővel zajlott, akik 
egész héten át részt vettek a képzésen.

Az elismert oktatói gárda, köztük dr. 
Szalai Zsolt, dr. Tomka János, Pál Ferenc, 
Halasi Gabriella, dr. Semsey Gábor, Fo-
dor-Szlovencsák Katalin és Kátainé dr. 
Lusztig Ilona, garantálták a magas szín-
vonalú oktatást, az értékes tanulmányi 
tapasztalatokat. A hallgatók részletes be-
pillantást nyerhettek az egyes tantárgyak-
ba és azok széles skáláját fedezhették fel. 
A vezetés-szervezés területétől kezdve a 
pszichológiai és pszichopatológiai alapis-
mereteken át, egészen a lelki zavarok és 
viselkedészavarokig, az órák színesek és 
gazdagok voltak. 

A Kapcsolatépítő és Konfliktuskezelő 
szakirány olyan készségeket ad a hall-
gatóknak, amelyekkel nemcsak a teoló-
giában, hanem a mindennapi életben is 
hatékony és sikeres szolgálatot tudnak 

majd nyújtani. A szakirány alapvető cél-
ja a kapcsolatépítési és konfliktuskezelési 
szakismeretek elsajátítása, valamint az 
egészséges segítő kap-
csolatok kialakításá-
hoz és fenntartásához 
szükséges önismereti 
dimenziók feltárása. 
A résztvevő hallga-
tók speciális szakis-
mereteket szereznek, 
amelyek segítik őket a 
lelki zavarok és vallás-
patológiai jelenségek 
felismerésében, támo-
gatásban és a szakem-
berhez irányításban, ha 
szükséges. A képzés 
olyan szemléletmódot 
és készségeket nyújt, amelyek lehetővé 
teszik a hatékony együttműködést más 
segítő szakemberekkel, lelkigondozókkal 
és lelkipásztorokkal a kliensek érdekében. 

Az új szakirány lehetőséget add a 
hallgatóknak mind a szakmai, mind a sze-
mélyes fejlődés terén.

A szakirányról további részleteket  
találhatnak: https://bitly.ws/32QmD.

G. Tóth Aletta Beatrix
ATF

Intenzív tanítási hét az ATFen

A 2023-as év második negyede is sok lehetőséget biztosított a 
fiataloknak a közösség áldásának a megtapasztalására regionális 
és országos szinten is. 7 regionális ifinap, 1 konferencia és egy 
koncert azt a célt szolgálták, hogy a résztvevők megtapasztalják 
Isten jelenlétét, találkozzanak egymással és Isten Igéje pozitív 
nyomot hagyjon az életükben. 

Az ifinapok helyszínei és témái:
–  Isaszeg: Hithősök
–  Nemesvámos (ifjúsági szombatiskolai nap): (ít)ÉLET
–  Budapest-Újbuda: Szabad vagy nem szabad?

–  Orosháza: Nyugalomnap vagy unalomnap?
–  Zalaegerszeg: Hogy megismerjem Őt…
–  Csenger: Van erőm!
–  Budapest-Zugló: Helyem Isten családjában

Hálásan köszönjük a gyülekezeteknek, amelyek helyet adtak 
egy-egy regionális ifjúsági napnak és aktív részt vállaltak a regi-
onális ifjúsági munkában megteremtve a lehetőséget arra, hogy 
ilyen formában imádjuk Istent, lelki, fizikai táplálékot és feltöl-
tődést biztosítva a résztvevőknek. 

kp

Regionális ifjúsági napok  
a második negyedévben

Ifjúsági koncert
2023. május 27-én került megrendezésre az idei év második 
ifjúsági koncertje, ezúttal a Debreceni Gyülekezetben. A koncert 
címe: Dalban mondom el. 

Kórusművek, dicsőítő énekek és Isten Igéje töltötte be a ter-
met és a jelenlévők szívét az Ő dicsőségére. Mindezt az országos 
ifjúsági kórus és a RANDOM PROJEKT énekegyüttes szolgála-
ta tette lehetővé. Hálásak vagyunk Istennek az ő szolgálatukért! 

kp
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Idén július 10–16-a között több mint 
százötven 13-18 éves fiatal vett részt az 
Ifjúsági Szolgálatok szervezésében létre-
jött ifitáborban. A fő helyszín a bózsvai 
táborhely volt, de programjainkkal „be-
foglaltuk” a környéket és a szomszédos 
Szlovákiát is érintettük. 

A tábor a „Reményteljes jövő” címet 
viselte, a plenáris alkalmakon, az interak-
tív csoportos és személyes beszélgetéseken 
Kovács-Bíró János, a tábor fő előadója irá-
nyította a résztvevő fiatalok figyelmét arra 
az Istenre, aki tudja, mit csinál, ennélfogva 
teljesen megbízhatunk benne.

Jer 29:11: „Mert csak én tudom, mi a 
tervem veletek – így szól az ÚR –: jólétet 
és nem romlást tervezek, és reményteljes 
jövő az, amelyet nektek szánok.”

Isten jelenléte betölti a múltat, jelent és 
jövőt. A mai döntéseink a múltbeli tapasz-
talatokból fakadnak és meghatározzák a jö-
vőnket. Foglalkoznunk kell a jövővel, mert 
életünk hátralevő részét ott töltjük majd el. 
Búcsút mondunk az ijesztgetős jóslatok-
nak és a gyakorlati emberségre, valamint 
a krisztusi jellemre irányítjuk a figyelmet, 
míg az Univerzum várótermében készü-
lünk találkozni Krisztussal.

Isten szava erőteljesen szólt egész hé-
ten az előadó által, hisszük, hogy csalá-
dok, gyülekezetek és a hozzájuk tartozó 
fiatalok gazdagon részesülnek ennek a 
hétnek a Szentlélek által megtermett gyü-
mölcseiből!

kp

Reményteljes jövőReményteljes jövő
Ifitábor 2023Ifitábor 2023

Az Ifjúsági Szolgálatok Osztálya szervezé-
sében idén augusztus 6–13-a között zajlott 
a Fiatal felnőttek és fiatal házasok tábora 
Bózsván. Több mint 100 fiatal felnőtt töl-
tött egy felejthetetlen hetet kulturális, lelki 
és rekreatív programok kellemes váltako-
zásában. Testi-lelki feltöltődés, jó beszél-
getések, Isten üzenete és felejthetetlen él-
mények. 

Találkozás: utak Istenhez – ez volt a 
téma, ami meghatározta a plenáris előa-
dásokat, interaktív- és kerekasztal beszél-
getéseket. A tábor felépítésében különös 
figyelmet fordítottunk a fiatal házasokra 

és párokra is, akik jelentős számban voltak 
jelen, törekedve arra, hogy helyet kapjanak 
a párkapcsolatokat erősítő programok is.

Hálásak vagyunk Istennek ezért a hé-
tért is, köszönjük a szervezőcsapat kiváló 

munkáját! Hisszük, hogy áldást jelentett 
minden nap a résztvevők számára is!

kp

Idén szeptember-október hónapban öt egyetemi városban került 
sor tanévkezdő ifjúsági napra az Ifjúsági Szolgálatok Osztálya 
szervezésében: Szeged, Debrecen, Budapest, Miskolc és Pécs. 
Ezeknek a napoknak a célja: tudatosítani tanulóinkban, egyete-
mistáinkban és tanárainkban az Isten szeretetéről való bizony-
ságtevés fontosságát, valamint megerősíteni az otthonuktól tá-
vol, más városban, akár országban tanulmányaikat végző ma-
gyarországi és külföldi egyetemistáinkban egy jó közösséghez 
való tartozás szükségességét és áldását.

Az alkalmak témái: „Merre tartasz?”, „Élő áldozat”, „Vilá-
gíts bátran!”, „A benned rejlő erő”, „Lehetséges küldetés”.

Örömmel gondolunk arra, hogy Magyarországon öt város 
van, ahol külföldi és magyarországi egyetemistáink egy jó kö-
zösség részeként élhetik meg hitüket!

kp

Találkozás:  
utak Istenhez 
Fiatal felnőttek tábora 2023

Tanévkezdő ifjúsági napok
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A közösség egységét mi sem fejezi ki an-
nál jobban, mint amikor olyan programra 
kerül sor a gyülekezetben, ami több osz-
tályon átível. Egy ilyen eseményben volt 
része az Újbudai Gyülekezetnek 2023. 
november 4-én, ugyanis ifjúsági szomba-
tiskolai napot rendeztünk, amelyre mind a 
két osztály és a gyülekezet apraja-nagyja 
is sok szeretettel készült. 

A napot egy közös énekléssel nyitottuk 
meg, fiatal énekesek/zenészek segítségé-
vel, majd a résztvevők különböző krea-
tív szombatiskolai osztályokban vehettek 
részt. A bibliatanulmányozás után közösen 
tízórait fogyasztottunk el, hogy legyen 
erőnk az előttünk álló tartalmas napra. 

A szünet után az igehirdetés követ-
kezett Zarkáné Teremy Krisztinától, aki 
Isten igazságosságát és szeretetét mutatta 
be Jónás könyvén keresztül. Az ebéd utáni 
délutáni program egy különleges fórum-
beszélgetés volt, amelyen a szombatisko-
lai tanítók meséltek a motivációjukról és 
módszereikről. A technikának köszönhe-
tően a jelenlévők okostelefonon keresztül, 
élőben, névtelenül tehették fel kérdéseiket 
a beszélgető felek számára, ami egy na-
gyon jó eszköz volt arra, hogy akár olyan 
kérdések is előkerüljenek, amelyeket más 
fórumon esetleg nem mernénk feltenni. 

A kérdésekből jól látszott, 
mekkora igény van a meg-
újulásra, új módszerek alkal-
mazására, releváns és élet-
szerű beszélgetésekre, és az 
elfogadó, biztonságos gyü-
lekezeti közösségre. Ahhoz, 

hogy könnyebben menjen a sok elhang-
zott gondolat feldolgozása, a beszélgetés 
után a fiatalok sétáltak egyet a környéken 

vacsora előtt. Az igazán kitartóak számára 
az esti program főszereplője pedig a sport 
és a közös játék volt.

Általában elmondható, hogy gyüleke-
zetünkben minden szombat különleges, ha 
valamilyen esemény van, az még különle-
gesebb, ha pedig ilyen sok tagot be tudunk 
vonni a szolgálatba, mint ezen a napon, az 
a legkülönlegesebb. Különösen éreztük Is-
ten áldását, és jó volt látni a fiatalokat, aki-
ket be lehetett és lehet vonni a szolgálat-
ba. Azt kívánom a gyülekezetek számára, 
hogy lássák meg, mekkora energia és áldás 
van abban, ha a fiatalok tenni akarnak, le-
gyen az tanítás vagy más terület!

Hawthorne-Demjén Éva

Ifjúsági szombatiskolai nap

Községünkben immár második alkalom-
mal szerveztük meg a Köztemetőben az 
Advent Kiadó sok-sok színes, választékos 
kiadványával a könyvmissziómunkát. 

 Sok visszatérő vásárló elmondta, 
hogy elolvasta a tavaly vásárolt tanulsá-
gos, értékes könyvet. Bátorítottam őket, 
hogy az év folyamán akár többször is ol-
vassák el őket, mert mindig új és új dolog 
fogja megragadni a gondolataikat, és mert 
az ilyen olvasás és igetanulmányozás for-
málja gondolatainkat, életünket és csiszol-
ja jellemünket is.

Ezen az ünnepen sokan eljönnek sze-
retteik sírjához, ezért ilyenkor idegeneket is 
meg tudtunk szólítani vagy olyan lakosokat, 
akiket korábban nem értünk el. Ők szintén 
megnézték a könyveinket, és örömmel 
választottak is azokból. Jó beszélgetések, 
bátorító, tanulságos eszmecserék születtek. 

Egy tanárnő például, aki történelmet 
tanít, különösen szép, nemes munkát vé-
gez, igazi misszionárius. Elmondta ugyan-
is, hogy bibliaismeretet is tanít a gyere-
keknek. Megtanítja nekik a Miatyánkot, a 
Tízparancsolatot és bibliai történetekkel is 
megismerteti őket. 

Egy nagymama és nagyapa a lányával 
és a kis unokájával érkezett az asztalunk-
hoz. A nagymama elég sok könyvet vá-
lasztott. A kisfiúnak tetszett a képes Bib-
lia, a Bibliatanulmányok fiataloknak; ő 
4-5 könyvet is választott, mert hittanra jár, 
és szeretne vinni belőlük a társainak is. A 
kisfiú nagyon lelkesen és boldogan távo-
zott a szülőkkel, nagyszülőkkel együtt.

 Egy másik tanárnő és egy vállalkozó 
is nézelődött az asztalunknál. A tanárnő 
elmondta, hogy neki mit jelentenek ezek 
a könyvek, mennyire sokat tanult belő-
lük, és ez milyen nagy öröm számára. A 
vállalkozó csak hallgatott, és nézegette 
tovább az asztalon lévő könyveket, majd 
ő is választott két könyvet: Ellen G. White 
A nagy reménység és Mark Finley Remény 
a holnapon túl című könyvét.

Egy középkorú férfi elmondta egy ta-
pasztalatát. Egy nap hatalmas szélvihar 
érte őt a  buszváróban. Annyira, hogy a 
szél kb. 1 m-re kisodorta őt a váróból, majd 
mutatott egy fotót, amelyen látszott, hogy 
mögötte egy nagy fát kifordított a szél a 
földből. Ha ő ott marad, az az életébe ke-
rül! Azóta sok embernek elmondta, hogy 

van Isten az égben, aki őt megmentette. 
Választott egy Bibliát, Jézus életét, és egy 
Pátriárkák és próféták című könyvet. 

Ezen a napon egyébként, ha az embe-
rek kérik, akkor a katolikus pap kijön, és 
énekel a sírnál és beszél a halottak hoz-
zátartozóihoz. A pap odajött a könyves 
asztalunkhoz, megnézegette a könyveket, 
ő is választott két könyvet, és sok áldást, 
szép napot kívánt a munkánkhoz! Azó-
ta találkoztunk vele, és elmondta, hogy a 
hittanórán a vásárolt könyvből olvas fel a 
gyerekeknek. 

Közel 220 db könyvet vittünk ki, me-
lyekből csak kevés maradt, és nagyon sok 
Bibliát is, amelyeket viszont mindet elvit-
tek! Hála érte a jó Istennek!

Tapasztalatainkból úgy látjuk, hogy 
ezen a napon különösen sok emberrel ta-
lálkozhatunk, és megoszthatjuk velük a 
mi reménységünket Megváltónk értünk 
hozott áldozatáról és szeretetéről a köny-
veink és beszélgetéseink által. Ez egy 
nagyon jó missziós alkalom lehet mind-
annyiunk számára! Mi mindennap kérjük 
imáinkban, hogy a jó Isten Szentlelke 
munkálkodjon továbbra is ezeknek az em-
bereknek a szívében, életében, hogy meg-
találják az élet forrását, Jézus Krisztust. 

Décseiné Hilda 

Mindenszentek Nyírturán
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A Tiszáninneni Református Egyházke-
rület Szerencsi Idősek Otthonában – az 
idősek hónapja alkalmából 2023.  október 
21-én 10 órai kezdettel ünnepélyes isten-
tiszteletet tartottunk a Ker-Songs Együttes 
bevonásával.

 A felemelő énekek mellett költemé-
nyek is színesítették a programot, sőt meg-
lepetésként a kis csengettyűsök is szolgál-
tak zenével és énekkel. Az Igéből Várhe-
lyi Zoltán lelkész testvérünk szolgált. Az 

igeszolgálat témája a Zsidókhoz írt levél 
11. fejezete alapján, a hithősök életén és 
lelki fejlődésükön keresztül Isten munkája 
volt, aki megengedi életünkben a küzdel-
meket és nehézségeket, hogy a jellemünk 
csiszolódjon, és elérjük az általa kitűzött 
célt, az örök életet.

Mivel istentiszteleteinket hosszú évek 
óta az intézmény könyvtárában tarthatjuk  
anyagi ellenszolgáltatás és mindenféle 
korlátozás nélkül, ezért ajándékokat is 
vittünk hálánk jeléül. 

Isten után hálásan köszönjük a Tisza-
vidéki Egyházterület és az ADRA támo-
gatását, mely szerint az otthon szükségle-
teit figyelembe véve 2 db hűtőszekrénnyel 
segíthettük az idősek életvitelét. Továbbá 
köszönet jár Ambrus András testvérnek, aki  
120 db – Gyűrüs Istvánné testvérnőnk által 
összeállított – „A nagy utazás” című Őszi-

ke Füzetet finanszírozott 
meg, amelyből így (igény 
szerint) minden jelenlévő 
idős nek, munkatársnak, 
az irodai dolgozóknak, 
továbbá azoknak is, akik 
egészségi állapotuk miatt 
nem tudtak jelen lenni 
ajándékozhattunk. Gyűrűs 
testvérnő egyéb meglepe-
téssel is készült. Könyv-
jelzőket készített bátorító 
igékkel, amit szintén oszt-
hattunk az idősek részére. 

A Ker-Songs Együttes is hozott igényesen 
elkészített meglepetés szívecskéket, ame-
lyeket az Abaújvári Keresztény Manufaktú-
ra munkatársai készítettek. A Szerencsi kis 
közösségünk az intézet vezetése és lelkésze 
részére meglepetéscsomagokkal készült, 
melyek White-könyveket tartalmaztak. Az 
Advent Kiadó támogatásával 20 db „Nap-
ló”-t adhattunk át az intézet vezetése és az 
irodai dolgozók részére, amelynek vala-
mennyi lapján igei gondolat áll. 

Öröm és zsongás volt az ünnepség vé-
gén az idősek és a dolgozók között, nem-
csak az ajándékok, hanem amit többen ki 
is fejeztek, a maradandó lelki tartalom 
miatt is. Volt olyan dolgozó aki elhozta 
édesanyját, de olyan is, aki egyetemista 
lányával jött. Az együttest elkísérték a 
Gönci Gyülekezet tagjai. 

Hála legyen a sok szolgálatért, a je-
lenlévők támogatásáért és a jókedvű ado-
mányozókért. Kívánságom, hogy lenne 
még sok ilyen alkalom Isten nevének di-
csőségére!

Akácosiné Nagy Ágnes

Ünnepség a Szerencsi Idősek 
Otthonában

Az életünk, egészségünk, erőnk, otthonunk, 
családunk, szüleink, gyermekeink, testvé-
reink, gyülekezeti közösségünk, barátaink, 
munkalehetőségünk, anyagi javaink, talen-
tumaink, időnk, táplálékunk, a minket kö-
rülvevő természet, a Szentírás tanítása, a jó 
Atya gondviselése mindennap… Csak né-
hány a számtalan áldás közül, amiért hálát 
adhatunk a mi Urunknak. 

Erről emlékeztünk meg az Újbudai 
Gyülekezetben az elmúlt szombaton. A kü-
lönleges alkalomra készült egy gazdagon 
terített asztal, ahová a testvérek, testvérnők 
különböző őszi terméseket, zöldségeket, 
gyümölcsöket, kalácsot, cipót, virágokat 
helyeztek el. 

Az igei gondolatok előtt alkalomhoz 
illően Dénes Ferenc Köszönöm, Istenem! 
című költeménye hangzott el, valamint a 
kórus Isten dicsőségére és a közösség örö-
mére a Szívből köszönöm, Uram kezdetű 

énekkel szolgált. Hálásak lehettünk azért is, 
hogy egy rövid betegség után Bihari Csa-
ba, gyülekezetünk lelkipásztora és Henter 
Zsombor lelkészgyakornok is jelen lehet-
tek és megoszthatták velünk gondolataikat. 
Zsombor Jeremiás és a babiloni fogság pél-
dáját említette, és bátorított, hogy a nehéz, 
kilátástalan, akár traumatikus helyzetben is 
tudjunk hálát adni, a reménységbe, a hitbe 
kapaszkodni. Csaba Nehémiás történetén 
keresztül hívta fel a figyelmünket arra, hogy 
adjunk hálát mindenért, amit eddig kaptunk, 
de azért is, amit ezután kapunk, hiszen a jó 
Atya már előre elkészítette nekünk áldásait. 
Arról is beszélt, hogy a hálaadás és dicső-
ítés kéz a kézben járnak egymással. Ehhez 
kapcsolódott az istentisztelet végén egy kü-
lönleges és felemelő hálaadás, amikor ket-
ten-hárman egymás felé fordulva megoszt-
hattuk mindazt, amiért hálásak vagyunk, 
amiért dicsőíthetjük Urunkat. Talán nem is 

volt idő mindent felsorolni, de ismét emlé-
keztettük magunkat arra, hogy mindenünk, 
amink van, tőle való ajándék. Befejezésül 
arról énekeltünk, hogy ,,Az Úré minden 
tisztelet, az Úré minden hála.”

Csodálatos ezekkel a gondolatokkal 
kezdeni nemcsak az új hetet, hanem min-
den napunkat! 

Zágonyi Klaudia

Őszi hálaadó istentisztelet Újbudán
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Szeretve vagy!
„Minden teremtett dolog Isten jelenlétét 
sugározza, annak az eszköze Isten kezé-

ben, hogy próbálja 
elmondani: Szeretve 
vagy! Minden, amit 
hálaként fogalma-
zunk meg, az egy 
üzenet felénk: Sze-
retve vagy!” –  hall-
hattuk Nagy Tamás 
prédikációjában a 
Terézvárosi Gyüle-
kezet őszi hálaadó 
istentiszteletén.

Ezen az alkal-
mon ismét lehetősé-

günk volt megállni a gyönyörű termények 
előtt, és visszagondolni arra, mi minden 
adott okot hálára az elmúlt évben. A vers- 
és énekszolgálatok, a gyerekek szolgálata, 
az igeszolgálat mind közelebb vitt min-
ket „ahhoz az Istenhez, akinek a puszta 
személye méltó arra, hogy dicsérjük Őt. 
Amikor ezt igazán megértjük, már nem 
azt soroljuk, hogy miket kaptunk, hanem 
Krisztus személye lesz a központja hálaa-
dásunknak” – szóltak az igei gondolatok.

Az ünnepélyes istentisztelet a hozott 
termények egy részének közös elfogyasz-
tásával folytatódott. A másik része pedig 
a gyülekezetünk által támogatott gyerme-
kotthon lakóihoz került, akik nagy öröm-
mel fogadták a bőséges ajándékot.

K. Sz.

„Valaki” előttünk járt, aki érted és értem 
jött, hogy ha elestél felemeljen, ha bána-
tod van megvigasztaljon, de ha gyász ért, 
akkor reménységet adhat a számodra. Ki 
volt a világ reménye, aki érted és értem 
jött, hogy megszabadítson a világ zajától 
és a nagy küzdelemből?

Október elején keresett meg Jakab-
szállás polgármestere, hogy szeretné, ha 
a településen Jézus életéről még novem-
berben tartanék egy rövid sorozatot, mert 
az emberek reménytelenek és ki vannak 
éhezve a tiszta evangéliumra.

A Kecskeméthez 15 km-re lévő tele-
pülésen még nem volt hasonló előadás az 
elmúlt évtizedben.

„Az előadás helyszíne a 2600 lelket 
számláló község polgármesteri hivatalának 

díszterme lenne” – mondta Szabó György 
Róbert polgármester, és a meghívókat ki-
küldi minden házba, beteszik a faluújságba 
is, így duplán jut el minden emberhez.

Megkért arra is, hogy hozzak könyve-
ket, mert úgy érzi, most év végéhez kö-
zeledve a könyvekre is szükségük lenne.

„A változatlan Jézus” címet adtam a 
háromrészes sorozatnak – Jézus tegnap, 

aki előttünk járt; Jézus ma, aki a megol-
dást hozza; valamint Jézus holnap, Ő a mi 
reménységünk címmel.

Az Advent Kiadótól 40 különböző 
könyvet készítettem elő a nyitó előadásra, 
ami november 14-én került megtartásra. 
Nagy örömmel és imádságos szívvel ké-
szülve, bízva abban, hogy a jó Isten indítja 
az érdeklődőket már rögtön az első este.

A meleg fogadtatás nem maradt el, 
megtapasztalhattam most is az Úr vezeté-
sét, mert 15 vendég jött el, akik között a 
polgármester is végighallgatta az előadást 
arról a Jézusról, aki előttünk járt és példát 
adott a számunkra.

Az előadás után nagy érdeklődéssel 
vették a könyveket a vendégek, mindjárt 
9000 Ft-ért vásároltak is több könyvet. 

De mivel nem mindenki 
hozott pénzt magával az 
ingyenes előadásra, töb-
ben ígérték, hogy a jövő 
hétre már ők is kinézték, 
mely könyveket szeret-
nék megvásárolni.

A résztvevők a haza-
térés előtt megköszönték 
a tartalmas és értékes 
előadást, majd néhányan 
elmondták, hogy a követ-
kező hétre hívnak még 

vendéget, mert a bemutatott Jézusra min-
den embernek szüksége lenne.

Nagyon hálás vagyok Istennek a ven-
dégekért és az érdeklődésért, és imádko-
zunk, hogy minél több településre el tudjuk 
vinni az evangéliumot, bemutatva a világ 
reményét a változatlan Jézust.

Hoffer Zoltán

A világ reménye Jakabszálláson

Hoffer Zoltán és Szabó György Róbert, Jakab-
szállás polgármestere

Olvassuk együtt!
„Jézus Krisztus tegnap és ma és mindörökké 
ugyanaz” (Zsid 13:8).

Kedves Testvérnők! Az év vége és a Jézus 
élete c. könyv olvasásának a vége felé hala-
dunk, melynek az utolsó nagy fejezetét olvas-
suk közösen a 677–741. oldalig.

Reméljük, a könyv olvasása erősítette re-
ménységünket, hogy Jézus hamar vissza jön, 
és megerősítette hitünket Ellen G. White pró-
fétai szolgálatában, amit az Úr a végidőben élő 
gyermekeinek szánt ajándékul.

Januárban tovább folytatjuk könyveinek 
olvasását.

Bodnár Zsóka
NSZO vezető

Programajánló
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– Ki által kerültél kapcsolatba a Hetedna-
pi Adventista Egyházzal?
– Dunaújvárosban laktunk, anyukám Csutak 
Ilonka nénivel ismerkedett meg. Ő hívta meg 
a gyülekezetbe Kisapostagra. Ott töltöttük a 
szombatokat. Kisapostagon nagyon családias 
volt a közösség. Anyukám igazán baráti kap-
csolatba került az ottani testvérekkel, köztük 
a Csutak család, Csikós néni, Maksó család. 
Csikós néni Döbreiné Csikós Zita nagyma-
mája volt, Zita anyukáját és Zitát is onnan 
ismerem, aki akkor még nem is volt iskolás, 
amikor megismertem. Ha jól emlékszem, 
Csókási Pál testvér volt akkor ott a lelkész. 
Ő készítette anyukámat a keresztségre, majd 
apukám is csatlakozott hozzá és együtt ke-
resztelkedtek meg. 1965 augusztusában id. 
Liebhardt László lelkész testvér keresztelte 
meg őket. Ezután költöztek fel Budapestre. 
A Budapest „A” Gyülekezet (Terézvárosi 
Gyülekezet, Székely Bertalan utca 13.) tag-
jai voltak. 1970-ben Érdre költöztünk, így a 
szüleim az Érdi Gyülekezetbe jártak, majd 
az Újbudai (Szüret utcai) gyülekezet tagjai 
voltak. 

Először 1968 decemberében, egy év 
végi ünnepségen vettem részt a Terézvárosi 
Gyülekezetben. Nagyon megfogott az a ked-
vesség, ahogyan fogadtak engem a fiatalok. 
Attól az alkalomtól kezdve kezdtem járni a 
gyülekezetbe. 1970-ben készültem a kereszt-
ségre, Egervári Oszkár testvér készített fel, 
Ócsai Sándor testvér keresztelt meg 1970. 
szeptember 26-án, azóta vagyok tagja a Te-
rézvárosi Gyülekezetnek. 

– Kialakultak életre szóló baráti kapcso-
lataid a közösségben? 
– Igen, ahogy kezdtem járni a közösségbe, 
szinte azonnal kialakultak baráti kapcsola-
tok, akikkel a mai napig tart a barátságunk. 
Egyik barátnőm Amerikába, Chicagóba ment 
férjhez, a legjobb barátnőm pedig Ausztráli-
ába ment férjhez, vele a mai napig tartjuk a 
kapcsolatot és a leányát is szeretettel fogad-
tuk már otthonunkban.

– Mettől-meddig végezted az egyházunk-
ban szolgálatodat és milyen feladatot lát-
tál el?
– 2000. január 1-jén kezdtem dolgozni az 
uniónál. Mayor Zoltán testvér volt ekkor az 
unióelnök, Ócsai Tamás testvér az uniótitkár, 
Szilvási András pedig a pénztáros, ill. kincs-
tárnok, én mint kifizető pénztáros dolgoztam. 
Dr. Tarjáni Géza ügyvéd testvér az egyház 
jogtanácsosaként az egyház jogi ügyeit intéz-
te, hetente egy alkalommal, neki is segítet-
tem a jogi ügyek levelezésében. A következő 
konferenciai választáson Szilvási András lett 
az unióelnök, a pénztáros, ill. kincstárnok Fe-
nyvesi Péter Pál testvér lett. Nagy szeretettel 
végeztem ezt a szolgálatot, nagyon jó testvé-
ri, baráti közösségben. Eltett egy újabb kon-
ferenciai ciklus, 2009-ben Ócsai Tamás test-
vér lett az unióelnök, a kincstárnok dr. Zolyo-
mi Renáta Edit lett, mellette is végeztem ezt 
a szolgálatot 2014 július végéig. Ekkor a nők 
40 éves munkaviszonyának kedvezményével 
nyugdíjba jöttem.

– Miért vagy a leghálásabb Istennek? 
– Azt mondhatom, hogy mindenért hálás 
vagyok Istennek, különösen a vezetéséért, 
ahogyan megtapasztaltam a gondoskodását 
az életemben.

– Hol ismerkedtél meg a férjeddel, és mi-
lyen szép emléked van abból az időből? 
Mikor kötöttetek házasságot?
– Férjemmel a munkahelyemen ismerkedtem 
meg 1974 őszén, de látásból már ismertük 
egymást. Amikor kezdtünk beszélgetni, el-
mondtam neki, hogy adventista vagyok, mire 
ő mondta, tudja, hallotta. Onnantól kezdve 
ő is jött velem a gyülekezetbe. 1975. június 
8-án kötöttünk házasságot. A férjem, mielőtt 
még megismertük volna egymást, jelentke-
zett Mongóliába munkára. Házasságköté-
sünk után kiutaztunk Mongóliába dolgozni, 
1975–1977-ig, majd 1979–1983-ig dolgozott 
ott, természetesen én is vele voltam.

– Kedveled a sportot, a zenét?
– A sportot nézni szeretem, de Mongóliában 
minden reggel, télen-nyáron több kilométert 
futottam, de sajnos most már nem tudok, 
mivel volt egy balesetem, a térdemet műteni 
kellett. A komolyzenét kedvelem és szívesen 
hallgatom.

– A pihenés és az egyedüllét Istennel, a 
közösséggel, békével tölti el az embert. Bi-
zonyára érzed a szombatnapi áldásokat is, 
ugye?
– Igen, azt biztosan tudom mondani, hogy 
minden szombat, amit közösségben töltök, 
igazi felüdülés, békével tölt el és áldás szá-
momra, számunkra.

– Az ember úgy talál magára, ha egy tá-
gabb képet lát meg a világból. Úgy tu-
dom, külföldön nagykövetségen dolgoztál 
férjeddel együtt. Kérlek, mondj el egy-két 
különleges történetet ezzel kapcsolatban!
– Igen, 1991-ben férjemet megkereste a 
korábbi mongóliai ismerőse, akit kinevez-
tek Ulánbátorba a Magyar Nagykövetségre 
nagykövetnek. 1991-től 1995-ig az Ulánbá-
tori Magyar Nagykövetségen dolgoztunk. 
Több különleges történetem van, de egy, ami 
nagyon nagy tapasztalat volt, a következő. 
Amikor Göncz Árpád volt Magyarország 
köztársasági elnöke, Mongólia és Kína hiva-
talos látogatására jött külön repülőgéppel, 150 
üzletemberrel és a Magyar Nagykövetségen 
kellett állófogadásra készülni, 150 fő részére 
hidegtálak stb., akkor nekem kellett elkészíte-
ni a menüt és az ezzel járó feladatokat. Azért 
imádkoztam, hogy ne szombaton legyen a 
fogadás, mert akkor szombaton kellett volna 

V I R Á G Z Ó  N Ő K  I S T E N  K E R T J É B E N
a Női Szolgálatok Osztályának interjúsorozata

„Mindenért hálás vagyok Istennek”
Beszélgetés Varga Jánosné Fazekas Gyöngyi testvérnővel

Gyöngyi életét a hűség, a családszeretet, a természet és a virágok csodálata jellemzi. Egészen 
fiatalon lett adventista, keresztsége óta bízik Istenben és hálás mindenért, amit tőle kapott. 
53 éve tagja a Hetednapi Adventista Egyház Terézvárosi Gyülekezetének, ahol pénztárosként, 
gyülekezeti bizottsági tagként éveken át hűségesen végezte szolgálatát. Pedáns munkája 
példaértékű, mivel minden rábízott feladatot alaposan, odafigyeléssel végez el. Szereti a rendet 
és a tisztaságot maga körül. Barátságai életre szólóak, ami egyértelműen jelzi, hogy Jézus a 
példaképe.

Varga Jánosné Fazekas Gyöngyi 
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dolgozni, fogadni ennyi embert. Az imata-
pasztalat az volt, hogy megkaptuk a hírt, nem 
szombaton lesz a fogadás a nagykövetségen, 
ugyanis hét elején érkeztek meg. Hétvégére 
Pekingbe mentek a vendégek. Így nem kellett 
szombaton dolgoznom. A mai napig elérzéke-
nyülök, ha erre gondolok, hogy az Úr megse-
gített, meghallgatta az imámat.

– Tudom, szereted a családodat, a fiútest-
véreddel szoros kapcsolatod volt. Az uno-
kahúgod és a gyermeke bizonyára sokat 
jelentenek számodra. Mesélj egy kicsit 
róluk is!
– Istvánnal nagyon jó testvérek voltunk. Saj-
nos ő 10 éve halt meg. A mai napig nagyon 
hiányzik nekem. Egy lánya van, Görögor-
szágba ment férjhez, neki van egy kislánya, 
aki a mindenünk. 10 éves a kislány, idén 
nyáron 5 hétig tartózkodott nálunk. Jól beszél 
magyarul, nagyon szeretjük, ő is szeret itt 
lenni, már mi is meglátogattuk őket, tartjuk 
a kapcsolatot. Minden beszélgetésünk alkal-
mával azt kéri tőlünk, hogy adjuk el a lakást 
és menjünk ki hozzájuk, legyünk együtt – ez 
nagyon jólesik nekünk.

– Évek óta részt veszel a Bibliát tanulmá-
nyozó csoport televíziós műsorában. Mi-

kor kezdődött el ez a médiaprogram, van-
nak visszajelzések ezzel kapcsolatban?
– 2010 januárban dr. Tokics Imre, a gyüle-
kezet akkori lelkésze alapította dr. Szigeti 
Jenővel és a presbiterekkel, a Gyülekezeti 
Bizottsággal, a testvéri közösséggel együtt 
a médiaevangelizációt. Eleinte sokan részt 
vettünk a felvételeken péntek esténként, a 
gyülekezetünkből közvetítettük is az adást 
a Kontakt Rádióba, jelenleg a SOLA Rádi-
óban hallható a Bibliatanulmány – csoportos 
beszélgetés. Azóta, immár 13 éve, folyama-
tosan készülnek a szombatiskolai csoporttal 
a TV-felvételek, ami a PAX Televízió műso-
rában látható és a YouTube-csatorna Biblia-
média címszó alatt a világhálón megnézhető. 
Nagyon jó testvéri közösségben történnek a 
felvételek, igazán jó visszajelzéseket kapunk 
belföldről és külföldről egyaránt, sokan nézik 
a világhálón az adást, s ez jó érzéssel tölt el 
engem és a csoport minden tagját. Hálásak 
vagyunk Istennek érte.

– Mi volt a legnagyobb álmod, kérésed Is-
tentől, ami megvalósult?
– Az életem során három világi munkahe-
lyem volt. Mindig arra vágytam, hogy az 
egyházban dolgozhassak. Ezt őszintén mon-
dom, nem csupán azért, mert ott dolgoztam. 

Arra vágytam, hogy testvérek között legyek 
ne csak szombaton, hanem hétköznap is. Az 
Úr meghallgatta az imámat és megengedte, 
megadta ezt nekem. Ezért nagyon hálás va-
gyok.

– Mint keresztények, napjainkban egyre 
többet beszélünk a jövőről. Te, hogyan 
látod a jeleket, Jézus második eljövetelét?
– Hiszem és vallom, egyedül a jó Isten tudja 
a jövőt. Az biztos, hogy a jelek, amiket lá-
tunk, hallunk a hírekből, azt mutatják, Jézus 
második eljövetele küszöbön van.

– Mit üzensz az AdventInfo olvasóinak az 
Istenbe vetett hiteddel kapcsolatban?
– Imádkozni kell sokat, kérni az Urat, legyen 
minden úgy, ahogy Ő jónak látja, Ő ismer 
bennünket a legjobban. Ő tudja, mire van 
szükségünk, Isten nem akar nekünk rosszat, 
velünk van, nem hagy el, benne nem csaló-
dunk soha.

Tokics Marika
NSZO munkacsoporttag

Faddi Zoltánné
sz.: Tóbiás Márta

1956–2023

Márti 1956. április 28-án született Kisszállá-
son, egyedüli gyermekként. Általános iskolai 
éveit is itt töltötte, középiskolába Baján járt 
Közgazdasági Szakközépiskolába, ahol tit-
kárnőnek tanult. Fiatalon, 18 évesen munkába 
állt. Nyugdíj előtti munkahelye a Polgári vé-
delemnél, majd a Tűzoltóságon volt. 

Még aktív évei alatt végezte el a Sola 
Scriptura Teológiai Főiskolát, ahol 2008-ban 
bibliaoktatói diplomát kapott. 

1978-ban Petrovszki Istvánnal házassá-
got kötött, mely frigyből megszületett Attila 
nevű gyermekük.

Második házasságát Faddi Zoltánnal, 
születése napján, 2008. április 28-án kötötte 
meg, mely házassággal két leánygyermeket, 

Nikit és Henit is ajándékba kapott. Nagy 
boldogsága volt az unokák megszületése. 
Először Kriszti, aztán Luca, majd Dani, Ma-
ximilla és Anna.

A találkozások alkalmával szeretettel 
gondoskodott Attila nagy gyermekeiről, Jáz-
minról és Zalánról is.

Mindig számítani lehetett rá, akár mint 
kollégára, vagy mint édesanyára, nagyma-
mára; odaadó szeretettel vette körbe család-
ját, terelgette az unokákat, amikor Halasra 
jöttek a nagyszülőkhöz. Figyelemmel kísérte 
fejlődésüket, csodálta változásukat. Hívőként 
rendszeresen imádkozott értük.

A 2000-es évek elején kezdett érdeklődni 
a keresztény tanítások és életmód után. A teo-
lógiai főiskolán kívül rendszeresen részt vett 
a városban tartandó bibliai előadások szer-
vezésében. Fontosnak tartotta az egészséges 
életmódot és a lelki harmóniát, de nemcsak 
önmaga számára, hanem rendszeresen segített 
a hozzá fordulókon is tanácsaival vagy csen-
des meghallgatásaival. 20-25 éven keresztül 
masszírozta a rászorulókat, közben lelki se-
gélyt is nyújtott.

2010. május 30-án kötött szövetséget Jé-
zus Krisztussal. Ettől kezdve aktív tagja lett 
az Adventista Egyháznak. A Kiskunhalasi 
Gyülekezet jegyzőjeként, férje oldalán szer-
vezték, irányították a gyülekezet működé-
sét. Bölcs meglátásai, szeretetteljes tanácsai, 
konkrét segítsége sokat jelentett a gyülekezet 
számára. Rendszeresen vállalt szolgálatot a 
kiskunhalasi Idősek Otthonában, ahol mindig 
nagyon várták az otthon lakói. Bibliai igaz-
ságokkal adott reményt az idős embereknek. 

Szombatonként gyakran vállalta a szombat-
iskolai tanítást. Mindig törekedett arra, hogy 
újabb és újabb módszerekkel próbálja az álta-
la megismert igazságokat a többiek elé tárni. 
A szombati közös ebédekre finom ételekkel 
készült. 

Zsolt 37:5 volt kedvenc bibliai idézete: 
„Hagyjad az Úrra a te utadat, és bízzál ben-
ne, majd Ő teljesíti.” Mindig törekedett az 
Úrral való szoros kapcsolatra, készült a vele 
való találkozásra. Őszintén bízott a gyógyu-
lásban, de Isten kezébe helyezte életét. Sze-
retete és bizalma az Úr iránt még ilyen hitet 
megpróbáló helyzetben is töretlen maradt.

Végül 2023. szeptember 19-én csendes 
alázattal tűrt betegség után elaludt az Úrban.

Mindig hiányozni fog nekünk, és hálásak 
vagyunk, hogy életünk része volt! Emléke 
mindvégig szívünkben él. Bízunk az újabb 
találkozásban azon a napon, amikor Jézus elé 
állhatunk!

Temetésére 2023. október 2-án került sor 
a kisszállási temetőben. A temetési szertartá-
son Kis István gyülekezeti lelkész, és id. Csó-
kási Pál nyugdíjas lelkész szolgált. 

F. Z.

  

Búcsúzunk...Búcsúzunk...

„  És  ímé  hamar  eljövök;  és    „  És  ímé  hamar  eljövök;  és    
az  én  jutalmam  velem  van…”  az  én  jutalmam  velem  van…”  

(Jelenések  22:12)(Jelenések  22:12)
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A 2022. évben megkezdett kenyai ok-
tatás-fejlesztési programunkra az idén 
is kaptunk támogatást a Hungary Helps 
Ügynökségtől. A program a Migori me-
gyében kiválasztott 5 általános iskola 
fogyatékossággal élő vagy különleges 
igényű diákjainak és a tanerő támogatá-
sáról szól.

A szakmai hátteret a 2023. évben is az 
ELTE Bárczi Gusztáv Gyógypedagógiai 
Kar biztosítja a programhoz, mint ahogyan 
a megelőző évben is. Az idei projektévben 
a kenyai látogatás, melyen az ELTE szak-
emberei közül 3 fő, az UBIN ADAM AF-
RIKA szervezet részéről egy fő, az ADRA 
Alapítvány részéről pedig 1 fő vett részt, 
október végén és november elején való-
sult meg. Ennek során a csoport látogatást 
tett a kenyai Rongo Egyetemen, mellyel 
az ELTE együttműködési megállapodást 
írt alá. Ennek keretében kerül majd sor a 
kiválasztott iskolák tanárainak képzésé-
re, melyhez a helyi intézményi keretet a 
Rongo Egyetem biztosítja majd. Hosszú 
távon a fenntarthatóságot szolgálja a helyi 
intézmény bevonása, hiszen a jövőben a 
különleges igényű gyerekek oktatásához 
szükséges képzést és annak továbbfejlesz-
tését fogják végezni.

A látogatás alkalmával az 
iskolákat is megkerestük, víz-
tisztító egységekkel szereltük 
fel őket. Habár a készülékek 
ivóvíz minőséget produkálnak 
bármilyen szennyezettségi 
szintű vízből, funkcióját tekint-
ve nem erre fogják használni. 
A tavalyi felmérések alapján 
az iskolákban rengeteg gyer-
mek szenved folyamatos fül- 
és szemgyulladástól, melyet a 
tiszta vízzel történő mosako-
dás hiánya okoz. Ebből azután 
hallás és látásvesztés követ-
kezhet, így a programelem a 
megelőzést szolgálja majd. Az 
iskolák januártól vezetik be 
majd a rendszeres tisztálko-
dást, melyben helyi szakember 
fog segítséget nyújtani, hogy 
a protokollt megfelelő módon 
alkalmazzák a gyerekek.

Mindezek mellett a tanárokkal is tör-
tént egyeztetés. Fejlesztő könyvek kerül-
tek átadásra, valamint a kenyai tanárok 
Magyarországon történő tanulmányútja 
kapcsán feladatokat adtak az ELTE szak-
emberei. 

Hosszútávon fő célunk egy olyan pe-
dagógiai program kialakítása, mely lehe-
tővé teszi a fogyatékossággal élő gyerme-
kek bekapcsolását az oktatásba.

Sitkei Zoltán
ügyvezető igazgató

AdventInfo – a Hetednapi Adventista Egyház Magyar Uniójának információs lapja. Kiadja a Kommunikációs Osztály. Megjelenik havonta nyomtatott és internetes 
formában. Felelős kiadó és főszerkesztő: Ócsai Tamás unióelnök. Szerkesztő: Kiss Virág. Területi felelősök: Tóth Szilárd (DET), ifj. Szőllősi Árpád (TET).

Internetes szerkesztő: Törőcsik Ábel. Szerkesztőség: 2119 Pécel, Ráday u. 12.; Tel.: (28) 547–360; Fax: (28) 452–229
Híranyagokat, észrevételeket az adventinfo@adventista.hu e-mail címre vagy levélben, faxon a fenti elérhetőségeken várunk.

Segélykoncert
„A jótékonyságról pedig és az adako-
zásról el ne felejtkezzetek, mert ilyen 
áldozatokban gyönyörködik az Isten.” 
(Zsidók 13: 16)

A Klebersberg Kuno Emléktársaság és a 
Hetednapi Adventista Egyház Terézvárosi 
Gyülekezet Énekkara jótékonysági koncer-
tet szervezett egy bajbajutott embertársunk 
támogatására:  sajnálatos módon Balog 
László családapának egy mezőgazdasági 
gép szétroncsolta a bal karját. 

Az adományok kezelésére az ADRA 
Alapítványt kérték fel. 

A november 18-án, Budapest II. kerü-
leti Klebersberg Kultúrkúriában megren-
dezett jótékony célú koncerten nagyszerű 
zenészek, művészek biztosították a szép 
zenét.

390 000 forint gyűlt össze a koncert 
alatt, majd további adományozók jó-
voltából László összesen 440 000 forint 
összeggel távozott, mely adományokért 
nagyon hálás volt. Ez az összeg fedezni 
fogja László műkezének néhány részletét, 
ezért ezúton is köszönetet mondunk min-
den adományozónak, zenésznek, szerve-
zőnek és szolgálattevőnek, akik lehetővé 
tették e segélykoncert megvalósulását és 
együttesen támogatták a koncert kedvez-
ményezettjét.

Lőrincz Melinda
ADRA munkatárs

A D R A  h í r l e v é l
A SUNCEP program 2023. évi megvalósítása  
– helyszíni látogatás


